



Another world is possible
- we are creating it!

Un autre monde est possible
- nous le créons!

GLOBAL ECOVILLAGE NETWORK — EUROPE
RÉSEAU GLOBAL D'ECOVILLAGES — EUROPE



Photos by permission of Ulises Escorihuela, Kibbutz Lotan, Findhorn archives, Lucilla Borio, Mete Hacaloglu, Gaia Argentina & Hildur Jackson



Be the change you want to see in the world!

The next 15 years are likely to be decisive for Planet Earth. There is an urgent need for new models of community that demonstrate how we can live sustainably, equitably and joyfully on the Earth.

The good news is that just such models are emerging all around us. All over the world, groups of people are working together to realise their dreams and visions of healthy, sustainable communities that tread lightly on the Earth. The communities



Sois le changement que tu veux voir dans le monde!

La prochaine quinzaine d'années sera probablement décisive pour la planète terre. Il ya une nécessité urgente pour des modèles nouveaux de communauté qui montrent comment

Public meets GEN-Europe:
19:00 wednesday 12th Nov

9 rue Barbés, 93100 Montreuil, Metro Robespierre sortie Barbés

Présentation des GEN-Europe:
mercredi 12 Nov 19h

GEN-Europe Exhibition & stand:
12th -15th Nov

bus 153; metro ligne 13 Saint-Denis - Porte de Paris; RER B : La Plaine - Stade de France; RER D : Stade de France - Saint-Denis

VESS, (Village de l'Economie Solidaire)

379 avenue President Wilson, 93210 Saint Denis

Exposition & stand GEN-Europe:
12 - 15 Nov

Workshop: Another world is possible - we are creating it!

Presentation of different ecovillage experiments worldwide, with a slide show. Come and see how ecovillagers from across the world are putting into practice their dreams and visions for sustainability.

Stage: Un autre monde est possible - nous le créons!

Présentation de différentes expériences d'écovillage dans le monde avec diapositives. Venez voir comment des habitants d'écovillages du monde entier mettent en pratique leurs rêves et leurs visions de durabilité.



by permission of ZEGG archives



by permission of Findhorn archives

they are creating seek, each in their own specific context, to reduce their ecological impact, promote local cultural and biological diversity and maximise the participation and wellbeing of their members.

The Global Ecovillage Network (GEN) has arisen as the umbrella organisation representing these 'ecovillage' initiatives. Its aim is to bring to wider public attention the good news emerging out of the ecovillage movement, to communicate the lessons learned in the process of sustainable community-building, so encouraging others to follow on the same path.

GEN has members on all five continents: it is a global network of communities and individuals sharing ideas, exchanging technologies, developing cultural and educational programmes and working together to create models for a sustainable future. GEN plays a catalytic for the network, promoting the flow of information and people between communities and communicating the ecovillage experience to the wider world.

GEN-Europe is one of the three regional nodes of GEN – along with our sister organisations ENA (Ecovillage Network of the Americas) and GEN-OA (GEN – Oceania and Australasia). GEN-Europe has 52 member organisations, including 12 national ecovillage networks – in Denmark, France, Germany, Hungary, Italy, Poland, Portugal, Senegal, Spain, Sweden, Turkey and the United Kingdom (for further information on these, please visit our website at www.gen-europe.org).

GEN-Europe has received the financial support of the European Commission Environmental DG for 2001/2002 and 2003.



"Dysseklide, Denmark" by permission of GEN archives

What is an Ecovillage?

Ecovillages are urban or rural settlements which pioneer approaches to sustainability that integrate the ecological, the economic, the socio-cultural and the spiritual. Many are designed according to permaculture principles, use eco-friendly building methods, grow their own organic food, generate renewable energy and promote inclusive and forms of decision-making and conflict-resolution.

Ecovillages represent an effective, accessible way to combat the degradation of our social, ecological and spiritual environments. They show us how we can move toward sustainability in the 21st century.

nous pouvons vivre d'une façon durable, équitable et imprégnée de joie sur terre.

La bonne nouvelle c'est que de tels modèles sont en train d'émerger partout autour de nous. Dans le monde entier, des groupes de personnes travaillent ensemble à réaliser leurs rêves et leurs visions de communautés saines et durables. Les communautés ainsi créées cherchent à réduire leur impact écologique, à encourager la diversité locale, culturelle et biologique, et à augmenter la participation et le bien-être de leurs membres, chacune dans son contexte spécifique propre.

Le réseau d'écovillages global (GEN) est l'organisation supérieure qui représente ces initiatives d'écovillages. Son but est de transmettre à une attention publique plus vaste les bonnes nouvelles qui émergent du mouvement des écovillages, de communiquer les leçons déjà acquises par la construction de communautés durables pour encourager d'autres à suivre la même voie.

GEN a des membres dans tous les cinq continents, c'est un réseau global de communautés et d'individus qui partagent leurs idées, échangent des technologies, développent des programmes culturels et éducatifs et travaillent ensemble à créer des modèles pour un futur durable. GEN joue un rôle de catalyseur pour le réseau, en promouvant des informations et des gens entre les communautés et en communiquant les expériences des écovillages au monde plus vaste.

GEN - Europe est un des trois noeuds régionaux de GEN - avec nos sociétés soeurs ENA (réseau d'écovillages des Amériques) et GEN - OA (GEN- Océanie et Australasie). GEN-Europe a 52 organisations affiliées, comprenant 12 réseaux d'écovillages nationaux - au Danemark, en France, en Allemagne, en Hongrie, en Italie, en Pologne, au Portugal, au Sénégal, en Espagne, en Suède, en Turquie et au Royaume-Uni (pour plus d'informations, voir le site internet www.gen-europe.org).

GEN- Europe a reçu le soutien financier de la Direction de l'environnement de la Commission européenne en 2001/2002 et 2003.

Qu'est-ce qu'un écovillage?

Les écovillages sont des colonies rurales ou urbaines pionnières dans le domaine de la durabilité, intégrant l'écologie, l'économie, le socio-culturel et le spirituel. Beaucoup sont formées selon les principes de la permaculture, utilisent des méthodes d'architecture saines pour l'environnement, produisent eux-mêmes leur nourriture organique, génèrent de l'énergie renouvelable et promouvent des méthodes de prise de décision et de résolution de conflits. Les écovillages représentent une voie effective et accessible pour combattre la dégradation de nos environnements sociaux, écologiques et spirituels. Ils nous montrent comment nous pouvons aller de l'avant vers un mode de vie durable au 21ème siècle.

www.gen-europe.org

GEN-Europe Twin Offices: ZEGG Ecovillage (Germany) and Findhorn Ecovillage (Scotland) / Contact: Rosa-Luxemburgstr. 89, D-14806 Belzig, Germany
info@gen-europe.org +49 (0) 33841 44766 phone, 44768 fax